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Türk insanın⁄n Almanya’da 40 yılı
a‚kın sürede, kömür ocakların-
dan, Federal Parlamento’da mil-

letvekili sıralarına yürüyerek büyük bir
ba‚arı öyküsünün kahramanları ol-
du©una dikkat çeken Büyükelçi Ûrtem-
çelik, “Uyum konusunu ba‚arıya ta‚ımak
için, do©ru analizler yapılmalı ve gerçekçi
olmak gerekir. Yanlı‚ saptamalarla do©ru
hedeflere de yürümekde mümkün de©ildir.
Yapılacak ilk tespit, uyumun, büyük ölçü-
de bir ba‚arı hikayesi oldu©unu itiraf et-
mekten geçer. Bugün Almanya’da Türk va-
tanda‚ları, 3. ku‚aktan 4. ku‚a©a yürüyor.
Almanya’nın davetiyle, kimsenin yapma-
dı©ı i‚leri yapmayı kabul ederek, kömür
ocaklarında çalı‚arak hayatlarını kuran
insanlarımızın, bugün geldikleri nokta bir
ba‚arı öyküsüdür. Kimisi Alman basketbol
takımında oyun kurucudur, kimisi Alman-
lardan daha güzel Almanca romanlar yaz-
maktadır. Alman Parlamentosu´nda görev-
li milletvekillerinin yanısıra, ö©retim üyele-
rimizle, sanayici ve i‚adamlarımızla Al-
manya’daki Türklerin büyük bir ba‚arı hi-
kayesidir bu gün gelinen nokta. Bu ba‚arı
bizim insanımızın oldu©u kadar, aynı za-
manda Almanya’nın da bir ba‚arı hikaye-
sidir. Almanya bu ba‚arısıyla övünmelidir.
Ve Sayın Schröder bir Türkiye gezisi sıra-
sında aynen ‚unu aktarmı‚tır, ‘Te‚ekkür-
ler, sayenizde 18 yıl sonra bir Altın Ayı
tekrar Almanya’nın oldu’ demi‚tir. Bu bir
hat⁄r‚inaslıktır. Peki bu davranı‚ Schröder’i
küçülttü mü, hayır ve Almanya’yı da yü-
celtmi‚tir. Uyum iki yönlü bir süreçtir.
Ama siz 35 yıl önce Alman vatanda‚ı ol-

mu‚ bir insana, Alman pasaportlu Türk
derseniz bu do©ru olmaz. Bu zihniyetin
de©i‚mesi lazım. Bizim insanımızın da
uyumun ilk ‚artı olan dil ve e©itim nokta-
larına önem vermesi ve ba‚arılı olması ge-
rekmektedir.”

Yabancı dü‚manlı©ına
kar‚ı Alman Kamuoyu
son derece duyarlıdır
Türk vatanda‚ları arasında yabancı
dü‚manlı©ının yeniden gündeme gel-
mesinden duyulan  rahatsızlıklar nokta-
sında da görü‚lerini aldı©ımız Büyükelçi
Ûrtemçelik, “Ne yazık ki bu konudaki ge-
li‚meleri özellikle Alman basınından net
bir ‚ekilde izliyoruz. Vatanda‚larımızı te-
dirgin eden bu konunun, aynı zamanda
Almanya’yı da tedirgin etti©ini biliyoruz. O
nedenle herkesin son derece dikkatli olması
gerekiyor. Alman siyasi sınıfı içinde çok sa-
yıda sa©duyulu, ciddi, devlet adamı ku-
ma‚ından çok insan var. Ben kaygılı
de©ilim. Alman toplumu da bu hassasiye-
tin bilinci içindedir. Benim insanımıza tel-
kinim ise, so©ukkanlılıklarını korumaları-
nı, kendilerine güvenmelerini, iç daya-
nı‚maları noktasında kusur etmeden, ara-
larındaki küçük itilafları kendi içlerinde
tutup, temeldeki dayanı‚ma duygularının
örselenmemesine izin vermemeliler. Aynı
zamanda Alman dostlarıyla da ileti‚imleri-
ni canlı ve sa©lıklı tutup, ırkçılık gibi bir
tehlikenin varlı©ının bilindi©ini, ancak bu
konunun da kendi ölçüleri dahilinde de©er-
lendirilerek, Almanya’da ya‚ayan tüm in-
sanlar tarafından hassasiyetle algılanması

gerekir. Yabancı dü‚manlı©ına neden olan-
lar çok küçük gruplar olmalarına kar‚ılık,
zehirleri bir hayli etkili. Vatanda‚larımızın,
bu sorunu Alman toplumunun geneliyle
birlikte kar‚ılama bilinci içinde hareket
edebilmesi çok önemli. Alman dostlarıyla
birlikte, dı‚a dönük, beklentilerini ve kaygı-
larını açık sözlülükle ve demokratik kural-
lar çerçevesinde göstererek, toplumsal da-
yanı‚manın açıkça sergilenmesi gerekir”
dedi. 

Alman medyasından “bizi
idare etsin” anlayı‚ımız
yok, sadece gerçekçi 
olsunlar yeter
Türkiye-Almanya ili‚kilerinin bu denli
ba‚arıya ula‚tı©ı bir dönemde, medyayı
nasıl buluyorsunuz sorusunu da yanıt-
layan Büyükelçi Ûrtemçelik, “Türk med-
yası büyük ölçüde görevini yapıyor. Alman
medyasının özellikle, önyargısız olma so-
rumlulu©u var. E©er konu Türkiye ise, oku-
yucularına do©ru oranlarıyla aktarma yü-
kümlülü©ü var; iyisiyle, kötüsüyle.  Türki-
ye’nin iltimasa ihtiyacı yok. Bizi tanıyan
bizi seviyor. Yani medya bizi idare ediver-
sin gibi bir tavrımız hiçbir zaman yok. Sa-
dece Türkiye’ye haksızlık edilmesin. Türki-
ye çok renkli, çok çe‚nili, müthi‚ zengin ve
büyük bir ülke. Tek düze bir ülke de©il,
müthi‚ dinamik, çeli‚kileri aynı zamanda
ola©anüstü derinlikleri ve güzellikleri olan
bir ülke. Türkiye’yi biraz anladıktan sonra,
Türkiye hakkında konu‚mak yararlı ve
uygarca bir yakla‚ım olur kanaatindeyim”
de©erlendirmesinde bulundu.  

Almanya’daki Türk insanı büyük bir
ba‚arı öyküsünün kahramanlarıdır
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